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Presidierna i omsorgsnämnden, socialnämnden och äldrenämnden 
 
 
  
Minnesanteckningar från gemensamma presidiets sammanträde den 5 juni 2018 kl 
08.15-09.45 i nämndrummet, Socialförvaltningen, Barnhemsgatan 2. 
 
Närvarande: Mikael Sanfridson (S), ordförande 
 Elisabeth Gustafsson (S) 

Thomas Bystedt (L) 
Fredrik Lundén (M) 
Annika Krutzén (M) 
Ylva Bjerke (M), för Sara Skyttedal (KD) 

 
Övriga deltagare: Linda Ljungqvist, Omsorgs- och äldreförvaltningen 

Anita Lhådö, Socialförvaltningen  
Susanna Lundstedt, Omsorgs- och äldreförvaltningen 
Lisa Nylund Kindefors, Omsorgs- och äldreförvaltningen 
Marita Lindblad Johansson, Omsorgs- och äldreförvaltningen 
Tina Andersson, Socialförvaltningen 
Lena Brüde, Socialförvaltningen 
Anders Petersson, Omsorgs- och äldreförvaltningen 
 

Ärenden 
 
1. Bostad för personer i aktivt missbruk 

Tina Andersson och Marita Lindblad Johansson berättar om pågående aktiviteter 
som ett led i ett uppdrag gemensamma presidiet givit förvaltningarna.  
- Upphandling av tillsyn av lägenheter vid Stallgården pågår. Anbudstiden går 

ut 11 juni. 
- Förhandlingar inleds om möjligheter att förhyra ytterligare 5-10 stugor vid 

Glyttingebadet. 
- Förstärkning av Akutboendeteamet ska ske med stöd av statliga stimulans-

bidrag. Medlen ska bland annat användas för att utveckla metod och 
arbetssätt inom ramen för projektet ”Bostad först” som startar i juni i år. 

- Kartläggning av behov hos personer i stödboenden i syfte att få en ökad 
genomströmning. 
 

För fastighetsägare är tilliten till att myndigheter ställer upp med stöd viktig då 
det uppstår störande inslag i lägenheter som hyrs ut till personer med 
missbruksproblem. 

 
Ordföranden önskar en redovisning vid ett gemensamt presidium i höst av hur 
många personer i aktivt missbruk som saknar egen bostad. Viktigt att ha ett bra 
samarbete med Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen och Stångåstaden så 
att de också känner till det verkliga behovet. Ordföranden framför också att 
kommunen behöver säkerställa att närmiljön runt omkring stödjer individen på 
ett positivt sätt. Då stärks förutsättningarna för att den enskilde kan bryta normer 
och förändra sin livssituation och avstå från alkohol och droger. 
 



2. Förstärkt uppföljning  
Anita Lhådö och Lena Brüde ger exempel på arbetet med individuppföljning på 
Socialförvaltningen. 
Ordföranden erinrar om de beslut nämnderna gemensamt tog i november 2017 
om en strategi för systematisk uppföljning och kontroll. Ordföranden ser ett 
behov av att förvaltningarna redovisar hur man jobbar tillsammans med 
strukturuppföljningen. Viktigt att ingen individ hamnar mellan stolarna. Det 
finns en oro för att insatser för barn och unga inte ger bra resultat. Hur kan 
nämnderna säkerställa att de individer som nämnderna har ansvar för att stötta 
får rätt stöd. 
Linda Ljungqvist framför att förvaltningarna behöver utveckla den systematiska 
analysen och bedömningen till en helhet som kan redovisas för det gemensamma 
presidiet. 
Ordföranden föreslår att det gemensamma presidiet nästa gång ägnas åt TEMA- 
uppföljning. Fredrik Lundén (M) tillstyrker förslaget. Hur kan samarbetet bli 
bättre, vilka goda exempel går att lyfta fram och hur ser balansen ut mellan 
uppnådda resultat och förväntade i de olika stödformer som erbjuds idag. 

3. Förenklad handläggning av hemtjänst 
Lisa Nylund Kindefors och Lena Brüde informerar om arbetsläget när det gäller 
framtagandet av förändrade riktlinjer i samband med införandet av förenklad 
handläggning. En viktig pusselbit är förankringen hos hemtjänstutförarna. 
En knäckfråga som återstår att lösa är var gränsen går för myndighetsutövning. 
Beslut om riktlinjerna planeras presenteras för nämnderna i september.  
Ordföranden framför att det är viktigt att äldre får bra information om val av 
utförare och att utförarna blir medvetna om att det inte är en återgång till den 
gamla ordningen. 
Fredrik Lundén (M) ser helst att den förenklade handläggningen börjar tillämpas 
så snart som möjligt efter att riktlinjerna är fastställda. 

4. Samråd vård och omsorg (SVO), information 
Ordföranden informerar om att förhandlingarna om medborgarlöften är 
avslutade och att handlingsplanen kommer att skickas till länets kommuner. När 
handlingsplanen kommer ska den spridas till ledamöterna i det gemensamma 
presidiet. 
Avtalen om barnhälsa och ungdomshälsa bereds av BUF-gruppen. Det är viktigt 
att stärka arbetet med barn och unga. 

5. Ledningsgrupp för vård och omsorg (LGVO), information 
Anita Lhådö och Linda Ljungqvist informerar om aktuella frågor som hanteras 
av samrådet. Som exempel kan noteras: 

- Förslag till ramavtal om barn- och ungdomshälsa kommer presenteras för SVO i 
september. 

- Utkast till driftform för ett gemensamt Hem för vård eller boende (HVB) ska 
presenteras för LGVO den 15 juni. 



- Vårdrelaterade infektioner och trycksår ökar kraftigt i regionen och något i 
kommunerna. Gemensamma aktiviteter planeras. 

- Trygg, säker och effektiv utskrivning går nu över från projekt till förvaltning. En 
samordnare kommer hålla ihop erfarenheter från de olika länsdelarna. Uppdrag 
har lämnats till FoU-enheterna att följa upp arbetet i höst och efter 2 år för att 
belysa effekterna från brukar-, medborgar- och arbetstagarperspektiven. 

- Det finns en oro över bristande platser på Beroendekliniken i sommar. 
6. Övrigt 

Ordföranden informerar om det senaste mötet med ANDT-rådet där bland annat 
samverkan SMADIT, mellan regionen, kommunerna och polisen togs upp i syfte 
att minska alkohol och droger i trafiken. 
Ordföranden informerar också om att EU- ansökan om 
kompetensförsörjningsinsatser EVIKOMP är godkänd. 

 
Vid anteckningarna 
Anders Petersson 


